
 
 

 

 

Art. 41-vragen van de SP inzake implementatie coronaregels bij de verkiezingen 
 

Volgend jaar maart zijn de verkiezingen. De organisatie van deze verkiezingen heeft met de 

coronacrisis meer voeten in de aarde dan anders. Stemlokalen moeten immers ook veilig zijn. Het is te 

verwachten dat extra maatregelen nog steeds gelden. Er zal afstand moeten worden gehouden, en 

stempotloden en stemhokjes zullen regelmatig moeten worden gereinigd.  Drukte moet worden 

voorkomen.  

In de Tweede Kamer heeft minister Ollongren een wet voorgesteld om de verkiezingen 

laagdrempeliger te maken. Dit houdt in dat men met meer volmachten (max 3) kan stemmen. Ook 

stemmen per post wordt onderzocht. Maar tegelijkertijd benadrukt ze dat het aantal stemlokalen 

verminderd zal worden. Vrijwilligers regelen zal namelijk lastiger zijn, en veel van de normaal 

gebruikte stemlokalen blijken niet groot genoeg om anderhalve meter afstand te kunnen houden. Er 

zullen dan dus alternatieve locaties moeten worden geregeld.  

De SP vindt minder stemlokalen een slechte zaak. Het moet zo makkelijk mogelijk, en nu ook zo 

veilig mogelijk, zijn voor mensen om te kunnen stemmen. Daarom  de volgende vragen: 

 

- Is er door de gemeente al nagedacht over stemmen in corona-tijd? Zo ja, wat is daar uitgekomen? Zo 

nee, wanneer wordt hier aan begonnen? 

 

Een aantal specifieke vragen : 

 

- Zijn de huidige stemlokalen die de gemeente gebruikt geschikt genoeg om de coronamaatregelen in 

acht te nemen? Hoeveel stemlokalen zouden om reden van niet voldoen afvallen?   

 

- Is er al gezocht naar alternatieve locaties? Hoeveel extra stemlokalen kan dat opleveren?  

 

- Wil het college inzetten op meer stemlokalen dan anders, zodat beter verspreid gestemd kan worden? 

Waarom wel of niet? 

- Indien we op minder stemlokalen uitkomen, hoe wordt dan de bereikbaarheid verzekerd, met name 

voor stemmers die minder mobiel zijn en voor wie de stembureaus opeens veel verder weg zijn? 

 

- Hoe gaat de gemeente inzetten op het werven van vrijwilligers, nu er mogelijk minder vrijwilligers 

beschikbaar zullen zijn vanuit de ouderen en andere kwetsbare doelgroepen?. 

 

- Hoe worden vrijwilligers voorbereid op de corona maatregelen tijdens het stemmen, alsmede de 

gangbare zaken, zoals de wettelijke regels, het begeleiden van mensen met een beperking en de 

privacyregels? 

 

Er zullen meer issues de kop opsteken, zoals capaciteit en veiligheid  bij het (tellen van) stemmen, 

voorzien van materialen, identificatie en mondkapjes, etc.  De SP hoopt dat de gemeente al deze zaken 

tijdig oppakt en ruim voor de verkiezingen in orde heeft, zodat we, ondanks de impact van COVID19, 

toch een ordelijke verkiezingen tegemoet kunnen. 
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